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SKUPŠTINI  CRNE  GORE
                                                                                                                 P O D G O R

I C A
     Na  osnovu  člana  69  stav  2  Poslovnika  Skupštine  Crne  Gore,  Odbor  za
ekonomiju,  finansije  i  budžet,  sa  83.  sjednice  održane  1.  i  18.  decembra  2014.
godine, podnosi 

I Z V J E Š T A J
O RAZMATRANJU PREDLOGA FINANSIJSKOG PLANA SA PLANOM RADA AGENCIJE ZA

ELEKTRONSKE KOMUNIKACIJE I POŠTANSKU 
DJELATNOST ZA 2015. GODINU

U  prvom  dijelu  sjednice  koja  je  održana  1.  decembra Odbor  je
razmotrio  Predlog  plana  rada  sa  Finansijskim  planom  Agencije  za  elektronske
komunikacije i poštansku djelatnost za 2015. godinu (br. 00-72/14-35/1).

Imajući  u  vidu  uvodno  obrazloženje  predsjednika  Savjeta  Agencije  za
elektronske  komunikacije  i  poštansku  djelatnost,  Odbor  je  konstatovao  da  su
planirane aktivnosti  Agencije  u  2015.  godini  usmjerene na:  normativno uređenje
oblasti  elektronskih  komunikacija  i  poštanskih  djelatnosti;  izvršavanje  tekućih
aktivnosti;  izradu planova,  izvještaja  i  informacija  vezanih za tržište  elektronskih
komunikacija i poštanske djelatnosti kao i saradnju sa nadležnim državnim organima
i  drugim  institucijama,  operatorima  elektronskih  komunikacija,  poštanskim
operatorima, regulatornim tijelima drugih država i međunarodnim organizacijama u
oblasti elektronskih komunikacija i poštanskog saobraćaja.

U  odnosu  na  Predlog  finansijskog  plana  za  2014.  godinu,  Odbor  je
konstatovao  da  su  planirani  prihodi  na  nivou  od  4.488.584  €  kao  da  planirani
rashodi iznose 4.177.493 €. Takođe, konstatovano je da je Agencija u finansijskom
planu planirala višak prihoda nad rashodima u iznosu od 311.091 € koji bi se shodno
članu 27 Zakona o elektronskim komunikacijama uplatila u Budžet Crne Gore.

Odbor se upoznao sa pisanim mišljenjem Ministarstva finansija  u kojem je
navedeno  da  je  neophodno  planirati  sredstva  za  pokriće  gubitaka  univerzalnog
poštanskog servisa koji ne mogu biti manji od 1 mil.€ na godišnjem nivou, kao i da
je potrebno sagledati opravdanost planiranih projekata i mogućnost ušteda po tom
osnovu.

 Izvršni direktor Pošte Crne Gore, koji je prisustvovao sjednici Odbora u skladu
sa članom 67 Poslovnika Skupštine Crne Gore, naveo je da su troškovi univerzalnog
poštanskog  servisa  realno  prikazani  i  da  ne  mogu  biti  manji  od  onih  koje  je
obračunala Pošta Crne Gore. Takođe, istakao je da je tržište poštanskih usluga malo i
nerazvijeno i da se od licenci za pojedine poštanske djelatnosti ne mogu obezbijediti
neophodna sredstva.

Tokom rasprave postavljena su pitanja koja su se odnosila na: visinu zarada,
naknada i ostalih ličnih primanja zaposlenih, troškove univerzalne poštanske usluge,



troškove  održavanja  osnovnih  sredstava  i  amortizacije,  kao  i  plan  investicija
Agencije u 2015. godini.

U drugom dijelu sjednice koja je održana 18. decembra 2014. godine,
Odbor je razmotrio korigovani Finansijski plan Agencije za elektronske komunikacije i
poštansku  djelatnost  za  2015.  godinu  (br.  00-72/14-35/4),  kojim  se  povlači
predhodno dostavljeni finansijski plan Agencije (br. 00-72/14-35/1).

Odbor se, takođe, upoznao sa mišljenjem Vlade Crne Gore (br. 00-72/14-35/2)
u  kojem  se  ukazuje  da  je  Agencija  za  elektronske  komunikacije  i  poštansku
djelatnost nezavisni organ, koji ima svoj budžet, kao i da je nadležnost Skupštine
Crne Gore da daje saglasnost na Plan rada sa Finansijskim planom, kao i na Izvještaj
o radu sa finansijskim izvještajem.

Na  Odboru  je  konstatovao  je  Agencija  u  planu  rada  i  finansijskom planu
ugradila sve primjedbe, predloge i sugestije iz mišljenja Vlade Crne Gore i istaknuto
da  nijesu  uzete  u  obzir  primjedbe  iz  mišljenja  Ministarstva  finansija  (br.
00-63-7/14-120/3), kao ni sugestije koje su iznijete na sjednici Odbora.

Takođe,  Odbor  se  upoznao  i  sa  pisanim  mišljenjem  Pošte  Crne  Gore  (br.
00-63-7/14-123/9), u kojem se, između ostalog, ukazuje da je neophodno predvidjeti
trošak univerzalnog poštanskog servisa na način da se Finansijskim planom Agencije
predvide  realni  izvori  sredstava  za  naknadu  tih  troškova.  Određene  stavke
predloženog finansijskog plana Agencije, po mišljenju Pošte, potrebno je svesti  u
realne okvire čime bi se obezbijedilo oko 1.000.000 eura koliko je iznosio deficit, s
obzirom da sredstva u kompenzacionom fondu nijesu dovoljna.

Na sjednici je bilo mišljenja da je  potrebno pronaći model za prevazilaženje
problema obezbjeđivanja  sredstava za pokriće  gubitaka univerzalnog poštanskog
servisa, a kao jedan od mogućih predloženo je da se Finansijskim planom predviđeni
višak prihoda nad rashodima Agencije umjesto u budžet Crne Gore prebaci u stavku
8– troškovi univerzalne poštanske usluge.

Na Predlog finansijskog plana Agencije najavljeno je podnošenje amandmana.

Odbor je, sa pet glasova ″za″ i dva glasa ″protiv″, odlučio da predloži Skupštini
da  usvoji  Predlog  finansijskog  plana  sa  planom  rada  Agencije  za  elektronske
komunikacije i poštansku djelatnost za 2015. godinu (br. 00-72/14-35/4).

Za izvjestioca na sjednici Skupštine određen je poslanik Almer Kalač.
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